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Üdvözlök mindenkit aki Erasmuson és Stuttgarton gondolkodik, menjetek, megéri.



Én kooperatív féléveimben döntöttem ezen lehetőség kihasználása mellett, így volt a
legkevesebb gondom a tanulmányi rendek közötti különbségekkel.

Előkészületek:

Az előkészületekben, már a felvétel előtt, utána pedig még jobban segítőkész volt az otthoni
és a kinti iskola is, nagyon jól szerveztek mindent, minden információ a rendelkezésre állt,
milyen dokumentumokat hova mikorra kell eljuttatni, mire van szükség. Kaptam egy kinti
diákot levelezőtársnak, aki minden kérdésemre válaszolt és segített mindenben. Hivatalos
ügyekben ugyanolyan segítőkészek voltak a kinti Auslandsamt-tól is. Mindent egyeztettünk
email-en, és szobát is foglaltak nekem. E-mailben kaptam egy hosszú leírást, amiben minden
információ benne volt a kinti tanulással kapcsolatban. Ez persze németül, de egy jó kis
gyakorlás volt lefordítani. Ezen kívül elküldtek még egyes dokumentumokat amelyeket
kitöltve kellett visszaküldeni postán, és hozzá még útlevél másolatot, stb... Én ezt elfelejtettem
időben visszaküldeni, így rám telefonáltak, de így sem lett gond. Ti azért figyeljetek rá.
Az otthoni előkészületnél fontos, hogy indulás előtt az otthoni tanárokkal meg kell egyezni
arról, hogy az adott, már kiválasztott kinti tárgyat (amit már a jelentkezésnél ki kell
választani) elfogadja-e az otthoni tárgy helyett, vagy levizsgáztat belőle szemeszter végén,
vagy nem lehetséges a tárgy teljesítése abban a félévben. (Ez kellemetlen, nálam ilyen nem
volt.) Ezen tárgyi egyeztetésekhez az ún. sétapapírt kell aláírni mindkét félnek, és az intézet
vezetőjével is engedélyeztetni kell az egyéni tanulmányi rendet.

Utazás:

Én kocsival tettem meg a távot Stuttgartig, az út elég fárasztó volt, de a kocsi előnye, hogy
mindent elvihettem, amit akartam, és még ott is használhattam. Egyébként közvetlen vonat
nincs tudomásom szerint, a busz drága és hosszú, jó megoldás lehet még a repülő, a
www.germanwings.de –t ajánlom, hátránya hogy csak 20kg-os lehet a bőrönd. Jó dolog az
útitárskereső oldal is: http://www.mitfahrergelegenheit.de Elsőre meredeknek tűnhet hogy
idegenekkel utazz, de én csak jó tapasztalatokat hallottam, ismerőseim sokszor magyarokkal,
orvosokkal, mérnökökkel utaztak.

Érkezés:

Kaptam előre egy telefonszámot, amit hívhattam, ha megérkezek. Így is volt, egy diáklány
várt a szobám kulcsával, és egy szatyor információs füzettel. Ebből a legfontosabb a First
Steps nevű volt. Ez azt iskola készítette külön a vendégdiákoknak. Le van benne írva minden,
ami fontos: Campus térkép, tömegközlekedés, bevásárlási lehetőségek a közelben, Internet,
sport, menza, iskolai ügyek intézése…, szóval szuper.
Első nap reggelivel köszöntötték az összes Austauschstudentet, és egy újabb csomag
információval. Ez az ottani regisztrációs hét előtt két héttel volt. Rögtön egy 3 hetes intenzív
német tanfolyammal kezdhettünk másnap, ráadásul kezdő és haladó csoportra osztva.
Rengeteg kirándulást, és ismerkedő programot is szerveztek nekünk az első naptól kezdve.
A hivatalos ügyek elintézése ugyanolyan gördülékenyen ment, első félévben ingyen VVS
bérletet is kaptunk (tömegközlekedés), és az ingyenes bankszámla megnyitásában is
segítettek, még be is jelentettek minket az ottani címünkre, így erre sem volt gondom.

www.germanwings.de


Környék:

Az iskola és a kollégiumok az Universität Stuttgart campusán vannak Stuttgart-Vaihingenben.
Az iskola nekem kb. 8 percre volt gyalog a szállásomtól. A környezet nagyon szép, a
közelben van az erdő, és egy nagy rét is, ugyanakkor az autópályától nem messze. A
tömegközlekedés is jó, az S-Bahn kb. 10 perc alatt a belvárosba visz. Bevásárlási lehetőségek
is jók, és nincsenek messze. Tartozik egy nagy menza az Uni-hoz, és van egy kicsi is a
suliban. Egész tűrhető a kaja, és az árak sem veszélyesek.

Szállás:

Többféle szállás is van a közelben,
http://www.sws-internet.de/sws/wohnen/wohnheime/vaihingen/wohn_vaihingen.php
én a Pfaffenhof 1-ben laktam. Volt egy saját berendezett szobám, mosdó volt bent, fürdő és
konyha közös volt, de nem kellett sok emberrel osztozni, kb 10 szobás egy-egy ilyen épület.
A szomszédaim jó fejek voltak, szinte mindenféle nemzetiség előfordulhat. Jó állapotú az
egész, 250€-ba került havonta a szállás. Internetet lehet intézni a szobába, viszonylag olcsó és
gyors belső hálózat van. Egyes internetes hozzáférések viszont korlátozva vannak, én így nem
voltam megelégedve velük, így Alice ADSL-re váltottam.

Iskola, tanulmányok:

Az iskola rendkívül jól felszerelt, minden szakiránynak megfelelően a legmodernebb
eszközök állnak a diákok rendelkezésére. Én főleg a hang- és tv-stúdiót ismerhettem meg
közelebbről, és dolgozhattam, tanulhattam olyan eszközökön, amikre otthon sajnos nincs
lehetőség.
A regisztrációs héten is mindenhez segítségben volt részünk, részletesen elmagyarázták a
tárgyakat, hogy mit lehet keretein belül tanulni, hogyan, és mi a követelmény, még azt is,
hogy ez kb. mennyi időt igényel heti szinten. Ha valaki még így sem tudta eldönteni mit
szeretne választani, egy próbahét alkalmával ki is próbálhatta őket. A professzorok
ugyanolyan segítséggel álltak rendelkezésre. Bármely tárgyat fel lehetett venni, néhánynál
viszont követelmény, hogy időben jelentkezni kell. Nem árt a Studioproduktion gyakorlati
tárgyakra akár már otthonról komolyan jelentkezni.
Az oktatás legtöbb esetben németül zajlik, csak néhány esetben angolul.
A követelmény sok esetben nem vizsga, hanem egy csoportban vagy egyénileg elvégzett
munka, és annak prezentálása.

Egy-két leírás az általam végzett tárgyakból:

Studioproduktion Ton:

Több stúdió projekt munkából állt. Az egyes projektek különböző felvételek voltak, kórus
felvétel az iskola stúdiójában, kettő szimfónikus felvétel külső helyszíneken, kettő jazz
felvétel, pop felvétel overdub eljárással szintén az iskola stúdiójában. Az iskola nagyon
komoly stúdióval rendelkezik: három rendezői stúdió, kettő felvételi stúdió, Studer Vista
keverőpulttal, effektgépekkel, PC és Mac számítógépekkel, Midi vezérlőkkel, hangszerekkel,
mikrofonokkal, és mindennel ami oda való. A felvételeket csoportban végeztük, mindenkinek
előre kiosztott feladata volt, pl.: felépítés (mikrofonok felépítése, keverőpult és számítógépek
konfigurálása...), keverő pult kezelése, felvevő szoftver kezelése (Sequoia Samplitude, Pro

http://www.sws-internet.de/sws/wohnen/wohnheime/vaihingen/wohn_vaihingen.php


Tools, Cubase), projekt vezetés. A felvételek után még rengeteg utómunka volt a mixek
készítésével. A tárgyon belül zajlott külön 2 kreditért egy intenzív kurzus (Project
1) svéd vendégprofesszorok vezetésével, mely kétszer egy hetes volt, és melynek keretein
belül mini csoportokban tanultunk különböző felvételi technikákat. A kurzus lezárásaként egy
külső Mastering Stúdióban töltöttünk egy napot, ahol az általunk készített felvételek
"mászterelésén" vehettünk részt.

Sounddesign:

Keretein belül előadásokat hallgattunk, film-hang, különböző felvételek készítési módja a már
korábbról ismert módszerekkel, terem akusztika, különböző terek hangosítása, stúdióban élő
színésszel mikrofonok összehasonlítása... A tárgy vizsga-anyagaként egy film hangját vagy
egy hangjátékot kellett készíteni és prezentálni. Mi egy kollégámmal egy Pink Panther
rajzfilm epizódot készítettünk el újra teljes hanggal.

Stuttgart

A 600.000-es város Baden-Würtenberg dél-nyugat német tartomány központja, a
leggazdagabb és legdrágább német városok egyike. Központja egy szűk völgyben fekszik, a
külvárosok ezen kívül esnek, így felépítésre kicsit más mint mondjuk Budapest, hiányzik a
hagyományos sugár- és körutas felépítés. Vaihingen városrész felől a központ úton és a S-
Bahnnal is hoszú alagúton érhető el. A város szép, vannak még hangulatos utcácskái régi
házakkal is, de főként a modernebb építészet jellemző. A belvárosban minden megtalálható
természetesen, kávézó, étterem, söröző, üzletek, buli helyek tömkelege, kultúra,
nevezetességek, látnivalók.



A környéket is érdemes felkutatni, akár közeli Esslingen, Ludwigsburg, vagy távolabbi
célpontok, az Erasmus diákok úgy is mindenre kíváncsiak, de az iskola is szervez nekik
kirándulásokat.



Attól függően, hogy mennyi pénze van az embernek, és hogy az iskolára koncentrál inkább,
vagy arra hogy világot lásson, szinte mindenhova el lehet jutni. Sok diák van Mexikóból,
Braziliából, vagy máshonnan nem Európából, de az európai diákok nagy része is nyitott az
utazásokra. Az én ismerőseim például 2 hetes Európa körutat szerveztek.

Árak:

Minden drága, ez általánosságban igaz. Az étel a szupermarketben nem sok árkülönbséggel
kapható, ami drága az a kenyér, de az jobb is sokkal mint otthon. A szállás, albérlet,
kollégium szintén drágább, mint otthon. A tömegközlekedés rettentő drága, de ez amíg ingyen
jár a főiskolától (1 félévre), nem gond. A messzebbi utazásokat vonattal érdemes csoportos
jegyekkel (pl. Baden-Würtenberg Ticket) megoldani, így rendkívül kedvező.
Ha valaki sokat szeret bulizgatni, iszogatni, annak is fel kell készülni, hogy 3€ alatt nem
nagyon kap még egy sört sem sehol, tehát buliban sok pénzt el lehet költeni, de sok buli van a
kolikban is, és ott saját maguk viszik az emberek a hozzávalókat.

Emberek:

Az  Erasmus diákokkal nagyon könnyen kapcsolatot teremt az ember, ők is egyedül vannak
ott először, és legtöbbször azokkal van közös program. Én megismertem sok spanyolt, svájcit,
franciát, brazilt, ecuadorit, amerikait, oroszt, dánt, svédet, és mindenki nagyon jó fej volt.
A németek is iszonyat rendesek minden tekintetben, főleg ahol dolgoztam a suli mellett
színházban, nagyon rendes és értelmes emberekkel ismerkedtem meg. A suliban kicsit furcsák
a német diákok néha, valamelyik segítőkész, valamelyik nem annyira. Sokan mondják, hogy
zárkózottak, meg nem barátkoznak könnyen, de én buliban is szereztem haverokat nem
egyszer.



Összefoglaló:

Mindenkinek nagyon ajánlom hogy kihasználja ezt a lehetőséget, és menjen külföldre,
megismerni új kultúrákat, új embereket, új ismereteket szerezni. Rengeteget lehet tanulni az
iskolában, az emberek más hozzáállásából, és rengeteget kap az ember az élettől. Megtanulja
kezébe venni a sorsát, és irányítani az események. Én még mindig Németországban vagyok,
diploma után egyből visszajöttem, itt keresek munkát, ami ugyan mérnökként sem könnyű, de
szeretnék komoly szakmai tapasztalatokat is szerezni innen ha már itt vagyok. Szóval
egyszerűen kinyílik a világ. Mindenkinek a legjobbakat kívánok, sok szerencsét, és kitartást!



